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3. Mededelingen 
 

 

 

Het landelijk bestuur vraagt de landelijke raad kennis te nemen van: 

a. Terugblik meningsvormend deel landelijke raad 15 juni 2024 
b. Mededelingen vanuit de IBC 
c. Wereldconferentie 
d. Vastgoedontwikkelingen 
e. Stand  

 

  

 

Het landelijk bestuur vraagt de landelijke raad kennis te nemen van: 

a. Terugblik meningsvormend deel landelijke raad 15 juni 2024 
b. Mededelingen vanuit de IBC 
c. Wereldconferentie 
d. Vastgoedontwikkelingen 
e. Stand van zaken SOL 3.0 
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f. n zaken SOL 3.0 
 

a. Terugblik meningsvormend deel landelijke raad 15 juni 2024 
 

De werkgroep verenigingsdemocratie is op verzoek van de landelijke raad aan het werk gegaan met 
de vragen van de raad, bestuur en uitkomsten uit het meningsvormende deel van de landelijke raad in 
december 2023. Voor de volgende onderwerpen zijn drie subgroepen opgezet die onderstaande 
onderwerpen momenteel aan het uitwerken zijn:  

• Beleidsvoorbereiding: hoe geven we dit vorm samen met leden en groepen binnen vereniging;  
• Drie niveaus, betrokkenheid van leden bij overleggen/vertegenwoordiging;  
• Welke structuurvragen zijn er? Denk aan vertegenwoordiging in landelijke raad, benoemingen etc.  
• Kwaliteit van de vergaderingen: wat heeft de vereniging en hebben raadsleden nodig om tot 

goede besluitvorming te komen. Denk aan invulling landelijke raad, informatiestromen etc.  

In het meningsvormend deel van de landelijke raad in juni 2024 hebben we stilgestaan bij de rol van 
het landelijk raadslid. Door gesprekken in groepjes en het beantwoorden van vragen in een 
Mentimeter zijn verschillende aspecten van het raadswerk en de vergadering besproken.  

 

In het conceptverslag van de landelijke raad van juni zijn de uitkomsten van de Mentimeter 
opgenomen (zie onder). 

De werkgroep heeft de uitkomsten besproken en komt daarbij tot de volgende conclusies. Op een 
aantal onderwerpen zijn de afgelopen periode ook al stappen in de wenselijke richting gezet.  

 

Inhoud van de vergadering 

Als het gaat om de inhoud van de agenda dan geeft de landelijk raad de voorkeur aan een 50/50-
verdeling tussen inhoudelijke thema's vs procedures. Daarnaast legt twee derde van de raad de 
nadruk op thema’s die te maken hebben met toekomst en strategie en een derde legt de nadruk op 
actuele onderwerpen. Daarin kwam naar voren: als wij dat niet doen, doet niemand dat binnen onze 
vereniging. De helft van de aanwezigen zou graag meer ruimte zien voor het inhoudelijke gesprek 
tegenover een derde die graag vasthoudt aan de huidige opzet.  

 

Deze uitkomsten worden meegenomen bij het opstellen van de agenda waarbij gestreefd wordt naar 
een goede balans die tegemoetkomt aan de behoeften. Een verschuiving van aandacht tussen inhoud 
vs procedures, en tussen toekomst vs actueel, zal betekenen dat er voor sommige onderwerpen 
andere vormen en/of momenten gezocht gaan worden. Dit heeft consequenties voor de voorbereiding 
in aanloop naar de landelijke raad voor raadsleden en bestuursleden. 

 

Komende landelijke raad zal afscheid genomen worden van onze voorzitter. Omdat het 
besluitvormend deel in verband met dit afscheid naar de ochtend verplaatst zal worden zullen we 
tussentijdse momenten plannen zodat we bij een aantal onderwerpen meer de diepte in kunnen.  
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Aanbieden van raadsstukken 

Het merendeel van de raad heeft de voorkeur voor meer samenvattende notities, waarbij er wel 
toegang is tot de complete notitie ter informatie. Er is daarnaast behoefte om ook buiten de 
vergadering informatie en stukken te delen.  

 

In de stukken van de landelijke raad zal het bestuur ernaar streven, daar waar mogelijk en relevant, 
een samenvatting bij te voegen. Tevens zal, waar mogelijk, worden aangegeven welke participatie 
vorm heeft plaatsgevonden.  

 

Contact met de achterban 

De helft van de raadsleden geeft aan te weten wat er speelt bij jeugdleden, leiding en bestuursleden 
om de rol van raadslid goed in te kunnen vullen. Om het contact met de achterban te onderhouden en 
te versterken is, in volgorde van belangrijkheid, het volgende aangegeven: aanwezig bij 
regioactiviteiten, aanwezig bij bestuurscafés, agenderen tijdens regioraad, uitzetten van enquêtes, 
contact via appgroepen, aanwezig bij bestuursvergaderingen.  

 

Het oppakken van dit aandachtspunt is de verantwoordelijkheid van de individuele raadsleden. Het 
met elkaar delen van goede voorbeelden van manieren om de achterban te betrekken en te 
informeren blijft hierbij belangrijk. Hiervoor zijn verschillende momenten in het proces rond en tijdens 
de landelijke raad denkbaar.  

 

Contact met andere raadsleden 

Om tussen vergaderingen door het contact te onderhouden met andere raadsleden wordt gebruik van 
de WhatsApp groep, de Teams omgeving en informele bijeenkomst als belangrijkste genoemd.  

 

Deze mogelijkheden zijn op dit moment allemaal aanwezig, maar zullen blijvend actief ingezet en 
gepromoot moeten worden. Recent is de Teams omgeving hiervoor beschikbaar gesteld. Raadsleden 
krijgen hier toegang toe en de IBC heeft een rol in het beheer hiervan.  

 

Contact met landelijk bestuur 

Om tussen vergaderingen door contact met het landelijk bestuur en de landelijke 
ondersteuningsorganisatie te onderhouden wordt de informatieavond, een nieuwsbrief, contact via 
telefoon en mail en bestuurscafés als belangrijkste genoemd.  

 

In het afgelopen jaar is gestart met een nieuwsbrief en is het aantal informatiebijeenkomsten 
toegenomen. Ook de komende periode staan deze weer gepland.  
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Vastleggen 

Er is bij twee derde van de raadsleden behoefte om gemaakte afspraken rond samenwerking vast te 
leggen. Een deel van de afspraken zijn vastgelegd in het huishoudelijk reglement en de statuten. Dit 
vraagt in 2025 nadere uitwerking tussen (de werkgroep van) landelijke raad en landelijk bestuur. 

 

Ondersteuning raadsleden 

Naast de introductie en begeleidingscommissie (IBC) is gevraagd naar andere vormen van 
ondersteuning. In volgorde van belangrijkheid zijn dit: een buddy systeem, een handboek, collegiale 
reflectie, meer nadruk op de begeleidingsrol van de IBC, vasthouden aan de eenmalige training.  

 

De introductietraining wordt gecontinueerd. Onderdeel van het programma is de gelegenheid om na 
afloop van de bijeenkomst gezamenlijk te reflecteren. Het handboek is aanwezig in de vorm van een 
Toolkit landelijke raad (https://www.scouting.nl/ondersteuning/bestuurlijke-zaken/landelijke-raad/toolkit-
landelijke-raad). De andere vormen van ondersteuning zijn nog niet geïntroduceerd.  

 

Samenstelling landelijke raad 

Eerder is geconcludeerd dat niet alle vrijwilligers zich vertegenwoordigd voelen binnen de landelijke 
raad. Met name landelijk vrijwilligers welke niet of nauwelijks betrokken zijn in een regio of groep. Dit 
heeft te maken met de huidige geografische indeling. Binnen de werkgroep is afgesproken dat we de 
periode tot en met Q1 2025 gebruiken om de verschillende varianten in kaart te brengen (nationaal en 
internationaal), zodat binnen de raad de wenselijkheid tot aanpassen van samenstelling landelijke 
raad besproken kan worden.  

 

Meer informatie 

 

Agendapunt verenigingsdemocratie juni 2024: 
https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/2.-Meningsvormend-deel-
Verenigingsdemocratie.pdf 

 

Conceptverslag juni 2024: 

https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/Conceptverslag-landelijke-raad-15-
06-2024.pdf 

  

https://www.scouting.nl/ondersteuning/bestuurlijke-zaken/landelijke-raad/toolkit-landelijke-raad
https://www.scouting.nl/ondersteuning/bestuurlijke-zaken/landelijke-raad/toolkit-landelijke-raad
https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/2.-Meningsvormend-deel-Verenigingsdemocratie.pdf
https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/2.-Meningsvormend-deel-Verenigingsdemocratie.pdf
https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/Conceptverslag-landelijke-raad-15-06-2024.pdf
https://www.scouting.nl/assets/uploads/doorzoekbareBestanden/Conceptverslag-landelijke-raad-15-06-2024.pdf
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b. Mededelingen vanuit de Introductie en begeleidingscommissie 
       (IBC)  
 
 
De IBC zoekt jou! ������ 
 

 

Door het vertrek van Menno Hoekstra uit de landelijke raad en daarmee als lid van de Introductie en 
begeleidingscommissie (IBC) komt er een plekje vrij. We zoeken een enthousiaste kandidaat (bij 
voorkeur een vrouw) om ons team te versterken. 

 

Wat doet de IBC? 

• Wij trainen en introduceren nieuwe raadsleden in de landelijke raad. 
• Voor en na elke landelijke raad hebben we een (online) overleg met de voorzitter en 

directeur van Scouting Nederland. 
• We komen enkele keren per jaar digitaal en soms fysiek bij elkaar voor overleg. 
• We werken hard aan de verenigingsdemocratie. 
• We zijn een vraagbaak en intermediair, waarbij we ondersteuning en begeleiding bieden 

aan de raadsleden. 
 

Vind je het leuk om nieuwe raadsleden wegwijs te maken in de landelijke raad en mee te werken aan 
de vernieuwingen binnen de Raad en de IBC? Meld je dan nu aan als IBC-lid! ��� 

 

Mail ons of raadpleeg de webpagina van de landelijke raad van Scouting Nederland voor meer 
informatie. 
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c. Wereldconferentie WOSM Egypte 2024  
 

Samenvatting van de terugblik  

De World Scout Conference (WSC) is het hoogste bestuursorgaan van de World Organisation of the 
Scout Movement (WOSM). Het is te vergelijken met de landelijke raad in Nederland, alleen vindt de 
World Scout Conference eens per drie jaar plaats. Elk land dat lid is van WOSM, wordt 
vertegenwoordigd door een delegatie. In de zomer van 2024 vond de 43e World Scout Conference 
plaats in Egypte. De Nederlandse delegatie bestond deze keer uit Eline Eggermont (Youth Delegate), 
Alice Ogink (lid landelijk bestuur), Joost Felix (clustermanager Inhoud) en Maykel Kicken 
(Internationaal commissaris). 

1. Vooraf 

- In de vergadering van het landelijk bestuur op 10 april 2024 werd de delegatie benoemd. In 
juli boog het landelijk bestuur zich over de volledige WSC-agenda en specifiek over de 
voorgestelde tienjarenvisie. 

- We kwamen vier keer bij elkaar om ons voor te bereiden, we voerden diverse gesprekken met 
zowel Nederlandse als andere scouts en bekeken veel webinars ter voorbereiding. 

- We organiseerden een ‘ophaalwebinar’, met een open uitnodiging via o.a. de @Scout, om, 
wat sommige agendapunten betreft, te peilen wat de Nederlandse tendens was. De opkomst 
was helaas beperkt. 

2. Ter plekke 

- De integratie van het Youth Forum met de World Scout Conference, die deze keer voor het 
eerst een feit was, had onze aandacht. Eline Eggermont ging als onze Youth Delegate mee en 
zij zorgde er, samen met veel andere Youth Delegates, voor dat de WOSM voornemens is om 
aandacht te besteden aan de begeleiding van iedereen die voor het eerst een conference 
bijwoont. We hebben hier genoemd dat wij in Nederland op de landelijke raad goede 
ervaringen met de IBC hebben en iets soortgelijks voor de conferentie(s) ook op z’n plek zou 
zijn. 

- We voerden interessante, nuttige en opvolgwaardige gesprekken met vertegenwoordigers van 
Scoutingorganisaties in Curaçao, de Verenigde Staten, Oekraïne, de Wereld Jamboree in 
Polen (2027) en de volgende WSC in Londen (2027).  

- Eén van de bijzondere onderwerpen was de evaluatie van de Wereld Jamboree in Korea, 
2023. De Korean Scout Association toonde plenair een video waarin excuses werden 
aangeboden voor de vele problemen. WOSM zelf bleef echter plenair stil over hun rol in het 
geheel. Dit heeft vermoedelijk te maken met de governancestructuur van internationale 
WOSM-evenementen (de verantwoordelijkheid ligt formeel bij de organiserende Nationale 
Scoutingorganisatie). WOSM ging alleen lichtjes in op vragen en opmerkingen in een kleinere, 
veelbewogen, break-out sessie. Omdat de tendens is dat WOSM zelf ook wat meer in de 
spiegel mag kijken, werd dit door velen als teleurstellend ervaren. 

- Andere stemmingen gingen over de locatie van de Wereld Scout Jamboree in 2031 (gekozen: 
Denemarken), samenstelling van het World Scout Committee (bestuur), nieuwe strategie voor 
de komende tien jaar alsmede het uitvoeringsplan voor de volgende drie jaar. Stemmingen 
verliepen naar tevredenheid en zoals verwacht. We zien in de nabije toekomst geen grote 
risico’s voor Scouting Nederland. Wel denken we dat het goed is om kritisch te blijven op de 
formalisatie die WOSM soms verregaand wil invoeren en op daarbij behorende verplichtingen 
die aan Nationale Scoutingorganisaties (NSO’s) worden opgelegd, alsmede het blijvend 
aandacht houden voor samenwerking met WAGGGS. 
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- Ook stond een voorstel over aanpassing van de verantwoordelijkheid en het mandaat van 
WOSM bij grote evenementen zoals de World Scout Jamboree op de agenda. Er werd in het 
voorstel naar onze mening te weinig duidelijkheid gegeven over hoe WOSM verantwoording 
zou afleggen over genomen besluiten n.a.v. problemen bij de organisatie van evenementen. 
Ook zou het organiseren van een evenement zoals de WSJ voor een stuk minder NSO’s 
interessant worden door de plicht voor een NSO om onevenredig veel risico te dragen t.o.v. 
de WOSM. Ondanks onze ontevredenheid met het voorliggende plan (en dus onze 
tegenstemmen) werd het toch, zoals we al verwachtten, aangenomen met ruime meerderheid 
van stemmen. Voor ons geen acuut probleem of nadeel, maar van belang om de komende tijd 
in de gaten te houden; willen NSO’s er nog aan om internationale evenementen te 
organiseren? 

- Onze updates op het Instagram-account @scouting_internationaal werden gewaardeerd. Het 
betrekken en op de hoogte houden van het ‘thuisfront’ verdient een volgende keer meer 
aandacht.  

3. Achteraf 

- We organiseerden een ‘opbrengst Webinar’ om terug de vereniging in te brengen wat we in 
Egypte hadden gehoord en geleerd. Dit webinar werd met elf aanwezigen al een stuk beter 
bezocht dan het ophaal Webinar vooraf. We bevelen een volgende delegatie aan om verder te 
gaan met het betrekken van leden bij internationale agendapunten en de WSC. 

- We schreven een terugblik met daarin naast een evaluatie ook aanbevelingen voor een 
volgende delegatie en het landelijk bestuur. De volledige terugblik is te vinden op 
www.scouting.nl/internationaal. Een greep uit de aanbevelingen: 

- Formuleer een gezamenlijke bestuursvisie op ‘internationaal’ binnen Scouting 
Nederland. 

- Maak werk van betrokkenheid door Nederlanders op internationaal niveau bij 
(WAGGGS en) WOSM. 

- Bouw stevigere continuïteit in, in het proces rond delegatiesamenstelling voor de 
WSC en wellicht ook andere internationale bijeenkomsten. 

- Zet fondsenwerving op de bestuurlijke agenda.  
- Houd de banden met Scouting Curaçao warm en onderzoek welke samenwerking er 

eventueel mogelijk is. 
- Zoek samenwerking met Europese NSO’s om samen een sterker geluid te laten 

horen op thema’s (-welke?) en om met elkaar uit te wisselen, bijvoorbeeld specifiek 
op behoud 16+. 

- Wissel met Oekraïense Scouts uit over HRM.  
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d. Vastgoedontwikkelingen 

 
Update Blauwe Vogelhuis: 
 
Tijdsplanning: 

Sloop   8 juli 
Start bouw  15 juli 
Bouw gereed  1 november 
Inrichting gereed 1 december 
Opening  december of januari 
Verhuur-gereed februari. 
 
Start bouw 

8 juli is begonnen met de sloop van het Blauwe Vogelhuis. Na sloop en opruimen is er in de eerste 
week van augustus begonnen met de fundering. Begin september is begonnen met de opbouw van 
het gebouw. Omdat dit uit CLT-panelen bestaat, is het gebouw snel gezet en is het bouwteam op dit 
moment druk bezig met de afwerking en de inrichting. 
 
Prognose 
Na een paar tegenvallers met een leverancier, grondherstel en een legionella volgsysteem zijn er 
gelukkig ook een aantal meevallers. Daarnaast is het de fondsenwervers gelukt het aandeel fondsen 
en giften op te laten lopen, meer dan vooraf bedacht was. 
De bouw loopt financieel goed in de pas en de verwachting is dat dit project binnen begroting wordt 
afgerond. 
Het nieuwe Blauwe Vogelhuis is in de loop van december/januari gereed en in de planning in februari 
verhuur-gereed.  
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Update Nederweert 
 

Ambtelijke procedure 

 
In de landelijke raad werd gemeld dat de procedure stopgezet was. Het betrof hier de intrekking van 
de aanvraag voor de omgevingsvergunning om een bestemmingsplan wijziging te kunnen starten. 
Deze twee kunnen niet naast elkaar lopen. 
 
Het adviesbureau bereid op dit moment de aanvraag voor de bestemmingsplanwijziging voor. Deze is 
nog niet ingediend. 
 
Voorbereidingen 

 

Op het LSC worden op dit moment voorbereidingen getroffen om het project te starten op het moment 
dat de vergunning gegund is.  
Met een aantal stakeholders is al geruime tijd contact en zijn ook al een aantal dingen besproken. Met 
anderen wordt dit op korte termijn gedaan. Er komt een projectteam dat het project ‘kampeerterrein 
Nederweert’ gaat voorbereiden en uitvoeren 

 
Tijdslast 

In het legaat was een tijdslast opgenomen. Het kampterrein moest binnen vijf jaar worden 
gerealiseerd. Omdat door diverse omstandigheden dit niet haalbaar was hebben wij de rechtbank 
gevraagd de last te verlengen. Hier ging de rechtbank niet in mee, dat was namelijk al voorzien in het 
legaat. De tijdslast is dus opgeheven. 
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Update Ada’s Hoeve 
 

Tijdsplanning: 

Sloop   november 2023 

Start bouw  maart 2024 

Bouw gereed  mei 2024 

Inrichting gereed mei 2024 

Opening  Juni 2024 

Verhuur-gereed  Juni 2024 

 

Voortgang 

 

De bouwwerkzaamheden van fase 1 in Ommen (sanitair gebouw) is voltooid. Deze is zonder veel 
problemen afgerond. Ook financieel is deze goed verlopen. Op een budget van ruim €450.000 is er 
slechts een overschrijding van minder dan € 2000. De definitieve financiële afronding volgt na de 
laatste subsidieaanvraag 
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Update LSC  
 
Tijdsplanning 

 
Start bouw  november 2023 
Bouw gereed  maart 2024 
Inrichting gereed april 2024 
Opening  Juni 2024 
 

Voortgang 

 

Afgelopen periode zijn de volgende zaken nog gerealiseerd: 
- Plaatsen laatste fotopanelen 
- Plaatsen afwerking balie 
- Ophangen borden voorzijde gebouw 
- Ophangen diverse signing 

 
Helaas hebben we een rioleringsprobleem. Hierdoor hebben we verscheidene keren verstoppingen 
gehad.  De aannemers zijn op de hoogte gesteld en verzocht een oplossing te realiseren. We 
proberen alle kosten op de CAR-verzekering af te wenden. 
 
In november wordt de toegangsweg aangepakt evenals de parkeerplaats. Deze wordt voor het 
grootste deel met half verharding afgewerkt. Er komt wel een verharde strook voor zwaar verkeer 
richting het Kraaiennest en de ScoutShop. 
 
De financiële afrekening laat nog op zich wachten, mede door de werkzaamheden aan de 
buitenruimte die nog lopende zijn. De laatste financiële prognose laat een tekort van ongeveer 
€15.000 zien. Dit is minder dan 1% overschrijding 
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e. Stand van zaken SOL 3.0 
 
 
wordt mondeling toegelicht tijdens de landelijke raad op 14 december 2024 
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